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Predsjednik Skupštine Crne Gore Ivan Brajović 

(Obraćanje ambasadorima država članica EU, Podgorica, 16. decembar 2016) 

Poštovani ambasadore Hloben, 
Poštovani ambasadore Orav, 
Uvažene ekselencije, 

Na početku želim da izrazim posebno zadovoljstvo zbog prilike da danas 

sa Vama razgovaram o raznim temama koje se tiču crnogorskog društva, 

a posebno procesa evroatlantskih integracija i  prioriteta u radu 26.saziva 

Skupštine Crne Gore.  

Obnovili smo državnu nezavisnost i na dobrom smo putu  da uvedemo 
Crnu Goru u evroatlantsku porodicu, a pristupanju Evropskoj uniji i 
NATO-u ćemo i dalje čvrsto biti posvećeni, jer je to strateško 
opredjeljenje naše države i zato što našoj državi ne trebaju dalje i nove 
podjele, već okupljanje oko vrijednosti koje jačaju državnost Crne Gore. 
Nema nikakve sumnje da je Crna Gora čvrsto na tom kursu.  
 
Crnoj Gori su pristupanje Evropskoj uniji i NATO alijansi dva neodvojiva 
prioritetna spoljnopolitička cilja, a prema mom uvjerenju to je prirodni 
nastavak težnje za suštinskom nezavisnošću Crne Gore. Evropska unija je 
evropskim državama i narodima tokom šest decenija svog djelovanja 
osigurala mir, stabilnost i ekonomski prosperitet, pa je samim tim i naša 
integracija u Evropsku uniju i NATO savez važna stavka u očuvanju 
teritorijalnog integriteta, političke stabilnosti i stvaranja uslova za 
ekonomski i socijalni razvoj u zajednici evropskih država i naroda. Zbog 
toga, borba za Crnu Goru kao ravnopravnog člana evroatlantske porodice 
mora biti još intenzivnija.  
 
Integracioni procesi nisu samo puke obaveze na papiru, niti je motiv za 
njihovo sprovođenje samo politički. Na tom putu, za Crnu Goru je 
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najvažnije usvajanje evropskih vrijednosti. Ovi procesi podrazumijevaju 
sveobuhvatnu reformu društvenog sistema, koja osim političke namjere 
i želje za povezivanjem sa regionom, kao i evropskim zemljama, 
saradnjom sa njima u ostvarivanju zajedničkih ciljeva, podrazumijeva i 
ekonomske integracije na kojima se temelji EU. 

Uvjeren sam da imamo jasnu viziju kako ići dalje, a to je prije svega 

neophodnost da Crna Gora mora snažno da se kreće ekonomski naprijed 

i da se razvija, da stvara mnogo više radnih mjesta, da njen privredni 

razvoj jača, da budemo mnogo solidarnije društvo i da pružimo mnogo 

veću perspektivu mladim ljudima. Sada trebamo konkretna rješenja i 

nova vidjenja za sva razvojna pitanja koja se nalaze pred Crnom Gorom. 

Takodje, potrebno je da se rezultati razvoja mnogo pravednije dijele.  

Crna Gora u 21. vijeku treba da bude primjer za cio region. Crna Gora, 
svojim primjerom, radom, zalaganjem, vrijednostima, mora da ispiše 
nove stranice istorije cijelog regiona, omogućavajući aktivne integracije 
svih država ovog regiona u evropske tokove. To nije i neće biti lak 
zadatak.  

Zato nam treba Crna Gora kao razvijena, demokratska, ekonomski jaka, 
putevima premrežena, socijalno uređena država. Ove zadatke moraju 
kontinuirano ispunjavati poslanice i poslanici, uz trud, rad i kontinuirano 
zalaganje za razvijeniju Crnu Goru.  

Parlamentarni izbori, održani u oktobru, potvrdili su da Crna Gora 

nastavlja, da prihvatanjem međunarodnih standarda unaprjeđuje 

zakonodavni okvir i rad nadležnih institucija, što su potvrdile relevantne 

međunarodne adrese. Sa ciljem realizacije strateških opredjeljenja i 

sprovođenja  političkih i ekonomskih reformi, parlamentarna većina je u 

punom legitimitetu preuzela odgovornost i pristupila formiranju 

Skupštine i nove Vlade.  
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Bojkot Parlamenta od strane opozicije, koji je baziran na nepriznavanju 

rezultata izbora, u odredjenoj mjeri ugrožava politički ambijent i 

dostignutu stabilnost, te demokratske standarde u Crnoj Gori. Odlučni 

smo da u saradnji sa svim relevantnim političkim faktorima obezbijedimo 

prisustvo svih poslanika u parlament. Prilikom mog imenovanja pozvao 

sam poslanike opozicije, da imaju ozbiljan odnos prema građanima koji 

su ih glasali, prema potrebama svoje države i naglasio da ih očekujemo u 

skupštinskim klupama. Dakle pozvao sam sve poslanike izabrane voljom 

građana da se što prije uključe u rad parlamenta, jer bojkot nikad nije 

donio ništa dobro. A ne mislim da dobro može donijeti ni bilo kakva 

taktika koja se zasniva na bojkotu. Skupština mora da radi mnogo 

efikasnije, i siguran sam da ću u poslanicima naći podršku za to da radimo 

maksimalno profesionalno, odgovorno, stručno i efikasno. 

Parlament u punom sastavu najbolje radi, jer samo na taj način ćemo 

imati mogućnost da se u njemu saslušaju sva mišljenja i stavovi za i 

protiv. Na svakoj sjednici ću ponoviti ovaj poziv da željno očekujem 

uključivanje svih, a do tada će parlament raditi u svim zakonskim 

mogućnostima, vrlo efikasno, profesionalno i odgovorno.  

Put pred nama je svakako pun izazova, ali bio je i onaj koji smo prešli. 

Duboko sam uvjeren da mi u parlamentu moramo voditi računa da 

preuzimamo odgovornost za izgovorenu riječ, jer mi stvaramo tenzije ili 

ih smirujemo. Učiniću sve što mogu da se u ovom Parlamentu ne ponove 

neke nemile scene koje smo imali prilike da gledamo u proteklom 

mandatu, već da se njime dičimo. 

Očekujem da se već naredne nedjelje u Parlamentu počne raspravljati o 

nizu važnih zakona koji su na fonu ukupnih reformi koje će Crnu Goru još 

jače pozicionirati na putu ka Evropskoj uniji.  
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Radićemo kontinuirano na unaprijeđenju ukupnog parlamentarnog rada. 

Kontrolna saslušanja postala su nezaobilazna praksa u radu skupštinskih 

radnih tijela i mehanizam kroz koji Skupština sprovodi i unaprijeđuje 

svoju nadzornu funkciju. Njegovaćemo dobru praksu učestvovanja 

predstavnika civilnog sektora u radu radnih tijela Skupštine Crne Gore. 

Parlament će, uvjeren sam, biti i dalje važna politička institucija 

evropskih integracija, domaćin brojnih međunarodnih skupova, 

predsjedavajući regionalnih inicijativa i snažan promoter regionalne 

saradnje kroz Cetinjski parlamentarni forum. Intenziviraćemo i sve ostale 

aktivnosti na međunarodnom planu i jačati parlamentarnu diplomatiju. 

Jačaćemo transparentnost rada i informisati javnost o radu zakonodavne 

vlasti i njenih predstavnika, unaprijeđivati administrativne kapacitete, 

kako bi uz povećan angažman visokoobrazovanog kadra, obezbijedili 

rukovođenje najsloženijim zadacima.     

Uvažene ekselencije, 

Na samom kraju želim da vas uvjerim da će Skupština Crne Gore, kao 

izraz neposredne volje građana i dom demokratije čuvati osnovne 

vrijednosti društva i biti ključno mjesto političkog dijaloga i rješavanja 

svih pitanja od značaja za demokratizaciju crnogorskog društva.  

Želim posebnu zahvalnost da izrazim predsjedavajućem EU u ovom 

trenutku Slovačkoj i ambasadoru ove zemlje g. Romanu Hlobenu na 

organizaciji ovog sastanka i prijateljskom odnosu, dugogodišnjoj podrsci 

i pomoći. 



5 
 

Uvaženi ambasadori, ambasadore Orav, hvala još jednom na prilici da 

predstavim prioritete rada Skupštine Crne Gore. Ostajem otvoren za sva 

pitanja i mišljenja koja imate. 

Hvala na pažnji. 

 

 

 

 

 


